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متن پرسش

سلام علیکم در مورد این مطلب که خداوند فرموده است هرکس به غیر من امید داشته باشد نا

امیدش می کنم. خواستم سوال کنم اگر ما به بعضی عوامل امید داشته باشیم و متوجه باشیم خدا آن

را مایه امیدواری ما قرار داده باز هم شامل این حدیث قدسی می شویم؟ مثلا ما به کار و پولمان امید

داشته باشیم ولی متوجه باشیم خدا آنها را باعث امیدواری ما قرار داده است. 2. ما بارها متوجه

نبودیم که باید به خدا امیدوار باشیم و امید به غیر خدا داشته ایم و بر عکس سوال اول حتی متوجه

نبودیم که خدا آن مورد را مایه امیدواری ما قرار داده ست ولی به نتیجه مورد نظر دست یافته ایم

علت چیست؟ 3. آیا این قیاس درست است که همانطور که داریم «یا من یعطی من لم یسئله و لم

یعرفه ....» اگر کسی هم به غیر خدا امید داشته باشد باز هم خدا از باب کرم ممکن است کار او را حل

کند؟

متن پاسخ

باسمه تعالی: سلامعلیکم: 1- در هر صورت نباید به کار و پولتان ذرّهای امید داشته باشید زیرا ممکن

است خداوند بخواهد از طریق دیگری شما را جلو ببرد و لذا اگر کار و پولتان را از شما گرفت به

مشکلات روحی دچار میشوید. 2- علت همهی مشکلات، غفلت از توحید ناب است. 3- همینطور

است، خدا که کار خودش را میکند چرا ما غافل باشیم؟ موفق باشید


